
1 
 

 

Protokół Nr III/2018 

z obrad III Sesji Rady Gminy Dziadowa Kłoda 

odbytej w dniu 28.12.2018 roku 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Dziadowej Kłodzie 

 

 

Ad. pkt. 1  

Przewodnicząca Rady Gminy- Agnieszka Bębenek 

Otworzyła III obrady sesji Rady Gminy Dziadowa Kłoda.  

Poinformowała, że obrady sesji są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. 

Powitała wszystkich radnych oraz zaproszonych gości zgromadzonych na sesji. 

 

Goście uczestniczący w Sesji (załącznik): 

1. Robert Fryt- Wójt Gminy Dziadowa Kłoda 

2. Irena Małecka- Zastępca Wójta Gminy Dziadowa Kłoda 

3. Ewa Lempert- Skarbnik Gminy 

4. Marlena Ślazyk- Sołtys wsi Dziadowa Kłoda 

5. Renata Kokot- Dyrektor Gimnazjum w Dziadowej Kłodzie 

6. Zdzisław Bałwas- Dyrektor Zespołu Szkół w Dziadowej Kłodzie 

7. Jadwiga Mocek- Dyrektor Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w 

Miłowicach 

8. Urszula Rybak- Pełnomocnik Wójta ds. uzależnień 

9. Zbigniew Nowak- Panorama Oleśnicka 

10. Dawid Samulski- Gazeta Sycowska 

11. Artur Gibki- mieszkaniec Gminy Dziadowa Kłoda 

12. Michał Tronina- mieszkaniec Gminy Dziadowa Kłoda 

13. Krzysztof Kazimierczak- mieszkaniec Gminy Dziadowa Kłoda, były 

Kierownik Gminnego Ośrodka Kultury w Dziadowej Kłodzie 

 

Na podstawie listy obecności (załącznik) - Przewodnicząca Rady stwierdziła, że 

na 15 radnych Rady Gminy w obradach uczestniczy 14-stu, co stanowi quorum 

niezbędne do prowadzenia obrad Rady Gminy, a także umożliwia 

przeprowadzenie ważnych wyborów oraz podejmowanie prawomocnych uchwał. 
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Ad. pkt 2.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy - Agnieszka Bębenek  

Przedstawiła porządek obrad. Zapytała, czy ktoś proponuje inne dodatkowe 

punkty. Nie wniesiono propozycji. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie – stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku  obrad. 

3. Przyjęcie  protokołu z obrad II Sesji Rady Gminy Dziadowa Kłoda z dnia 10 

grudnia  2018r.  

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Przedstawienie projektu budżetu gminy na rok 2019 wraz z uzasadnieniem. 

6. Przedstawienie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2024. 

7. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu. 

8. Przedstawienie opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska w sprawie projektu budżetu na rok 2019. 

9. Przedstawienie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  

Problemów  Uzależnień  na  lata 2019-2020.  

10. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Dziadowa Kłoda na 

rok 2019. 

11. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2019-2024. 

12. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania  Problemów  Uzależnień  na  lata 2019-2020.  

13. Dyskusja i podjęcie uchwały  w sprawie  zmiany  budżetu Gminy  na rok 

2018. 

14. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójtowi 

Gminy Dziadowa Kłoda. 
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15. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie poszerzenia składu osobowego 

Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Rady Gminy Dziadowa Kłoda. 

16. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnemu 

Ośrodkowi Kultury w Dziadowej Kłodzie. 

17. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie wykonania obywatelskiej inicjatywy 

uchwałodawczej. 

18. Wolne wnioski. 

19. Zamknięcie obrad. 

 

Rada Gminy Dziadowa Kłoda w obecności 14 radnych: 14 głosami „za”, 0 

głosami „przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującym się” przyjęła porządek 

obrad III Sesji Rady Gminy. 

 

Ad. pkt 3.  

Przewodnicząca Rady Gminy - Agnieszka Bębenek 

Zapytała, czy ktoś wnosi uwagi do protokołu z obrad II Sesji Rady Gminy 

Dziadowa Kłoda. Nie wniesiono uwag. W wyniku głosowania jawnego protokół 

z obrad II sesji został przyjęty 13 głosami za, nie oddano jednego głosu. 

 

Ad. pkt 4. 

Przewodnicząca Rady Gminy - Agnieszka Bębenek 

Przewodnicząca zapytała, czy ktoś z radnych składa interpelację lub zapytanie. 

Zgłosił się radny Grzegorz Wójcik, radna Alicja Zając oraz radna Monika Jaskuła. 

Zapytania zostały odczytane przez radnych oraz przekazane na ręce 

Przewodniczącej Rady Gminy celem przekazania Wójtowi (treść interpelacji w 

załączniku). 

Ad. pkt 5. 

Skarbnik Gminy- Ewa Lempert 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie budżetu gminy na rok 2019 wraz z 

uzasadnieniem oraz udzieliła wyjaśnień. 

Radny Grzegorz Wójcik 

Zapytał o środki zabezpieczone w budżecie gminy dla Gminnego Ośrodka 

Kultury (wzrost o ponad 60 tys. zł). 
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Skarbnik Gminy- Ewa Lempert 

Odpowiedziała, że 20 tys. zł więcej (aniżeli w roku poprzednim) zabezpieczono 

na Święto Gminy. Przewiduje się również naprawę niedziałającego sprzętu 

komputerowego w GOK. Zaznaczyła, że nie wie ile taka naprawa będzie 

kosztować. 

Radny Mirosław Ostry 

Zwrócił uwagę, że od dwóch miesięcy Gminny Ośrodek Kultury nie funkcjonuje 

wobec czego mamy z tego tytułu jakieś oszczędności. 

Przewodnicząca Rady Gminy - Agnieszka Bębenek 

Przypomniała radnemu, że Gminny Ośrodek Kultury funkcjonuje. 

Radna Monika Jaskuła 

Zapytała o co wnioskował były kierownik GOK. 

Przewodnicząca Rady Gminy - Agnieszka Bębenek 

Odpowiedziała radnej, że wnioskował o zwiększenie funduszy na organizację 

Święta Gminy.  

Jeden z gości sesji, mieszkaniec, zapytał radnych dlaczego mają problem z 

większą dotacją na organizację Święta Gminy. Przewodnicząca Rady Gminy oraz 

radny Mirosław Ostry przywołali gościa do porządku, poinformowali, że będzie 

mógł zabrać głos w pkt 18 obrad- wolne wnioski. 

Radny Grzegorz Wójcik 

Powiedział, że GOK nie działa tak, jak działał wcześniej. Odeszło wiele grup, 

wobec tego dlaczego mamy zwiększać kwotę przewidzianą w budżecie na GOK. 

Radny poprosił o konkretne wyjaśnienia. 

Wójt Gminy- Robert Fryt 

Poinformował radnych, że Gminny Ośrodek Kultury pracuje prawie tak samo jak 

wcześniej, mimo odejścia kilku grup. Zwrócił uwagę, że jest nieprawdą, że chciał 

zwolnić kogokolwiek oraz że potrzebny jest czas na wyłonienie nowego 

kierownika. Przewidywany czas powołania nowej osoby na to stanowisko to 1 

luty. Przypomniał, że ceny wszystkich produktów oraz usług wzrosły, a braki w 

GOK są znaczne, wiele rzeczy jest niesprawnych. Trwa sprawdzanie sprzętu, 

który wskutek eksploatacji uległ zniszczeniu. Poprzedni kierownik GOK co sesję 

wnioskował o zwiększenie środków na organizację Święta Gminy. Środki, które 

otrzymywał były niewystarczające na organizację dwudniowej imprezy. Wójt 

powiedział, że zależy mu na utrzymaniu dwudniowej formuły. W bieżącym roku 

zostało trochę pieniędzy, zakupiono więc opał, dokłada się wszelkich starań, by 

osoby, które podejmą pracę w GOK miały jak pracować. Wójt zaznaczył, że nie 

dopuści do sytuacji, by GOK był czynny od godziny 8 do 16, wtedy gdy dzieci są 

w szkołach i nikt nie korzysta z ośrodka. Zwrócił uwagę, że nie rozumie w czym 
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tkwi problem w związku z większym budżetem dla GOK i że skoro udało się 

wygospodarować środki dla ośrodka to należy usprawnić jego działanie i spełniać 

oczekiwania mieszkańców. 

Radny Grzegorz Wójcik 

Zapytał jaka jest zasadność zwiększać budżet dla GOK jeśli ośrodek teraz nie 

funkcjonuje tak, jak powinien funkcjonować. 

Wójt Gminy- Robert Fryt 

Zapytał radnego co oznacza według niego stwierdzenie „nie funkcjonuje tak, jak 

funkcjonował”. 

Radny Grzegorz Wójcik 

Powiedział, że rozumie, że trwa procedura naboru na stanowisko kierownika 

GOK, jednak nie wiadomo ile będzie potrzebnych pieniędzy np. na naprawę 

sprzętu. 

Wójt Gminy- Robert Fryt 

Odpowiedział, że dopiero jak były kierownik GOK złożył rezygnację to komisja 

inwentaryzacyjna przekazała Wójtowi informację o sprzęcie, który jest w ośrodku 

oraz jego stanie. Wiele rzeczy nie działa, o czym Wójt nie wiedział, nie było to 

zgłaszane. 

Radny Grzegorz Wójcik 

Zwrócił się do Wójta, że jest on Wójtem już cztery lata, więc powinien wiedzieć 

coś na ten temat. 

Wójt Gminy- Robert Fryt 

Zapewnił radnego, że pieniądze na pewno nie zostaną zmarnowane. 

 

Ad. pkt 6. 

Skarbnik Gminy- Ewa Lempert 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2019-2024 oraz udzieliła wyjaśnień. 

 

Ad. pkt 7. 

Skarbnik Gminy- Ewa Lempert 

Przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu. 
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Ad. pkt 8. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Rolnictwa i 

Ochrony Środowiska- Grzegorz Armuła 

Przedstawił opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Rolnictwa i 

Ochrony Środowiska w sprawie projektu budżetu na rok 2019. 

 

Ad. pkt 9. 

Urszula Rybak- Pełnomocnik Wójta ds. uzależnień 

Przedstawiła Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania  Problemów  

Uzależnień  na  lata 2019-2020. Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. pkt 10. 

Przewodnicząca Rady Gminy - Agnieszka Bębenek 

Zapytała, czy ktoś ma pytania do projektu budżetu Gminy Dziadowa Kłoda na 

2019 rok. 

 

Radny Mirosław Ostry 

Zapytał o środki na remonty w Miłowicach. 

 

Skarbnik Gminy- Ewa Lempert 

Poinformowała, że w roku 2018 nie było przewidzianych środków na remont 

boiska, zapłacono tylko za projekt i wystąpiono z wnioskiem. Mieliśmy dostać 

około 150 tys. zł. z Dobrej Widawy. W roku 2019 zaplanowaliśmy na ten cel 

ponad 330 tys. zł, jednak nie wiadomo jaki będzie koszt końcowy. 

 

Zastępca Wójta- Irena Małecka 

Zaprosiła radnego do Urzędu w celu dokładnego zapoznania się z dokumentacją. 

 

Radny Grzegorz Wójcik 

Zapytał czy projekt będzie realizowany jeśli nie otrzymamy dotacji. 

 

Wójt Gminy- Robert Fryt 

Poinformował, że dotacja już prawdopodobnie została przyznana. Została 

podpisana umowa z Urzędem Marszałkowskim. Należy jednak zwrócić uwagę na 

fakt, że niewystarczająca jest zgoda Dobrej Widawy (w kontekście boiska 

wielofunkcyjnego). Konieczna jest zgoda Urzędu Marszałkowskiego, 66% 

dotacji jest z Dobrej Widawy, musimy zmieścić się w kwocie 500 tys. zł. Z Dobrej 

Widawy wybudowano w tym roku również place zabaw (Radzowice, dwa w 

Dziadowej Kłodzie). Wójt zaznaczył, że być może założona jest wyższa kwota 

realizacji, dlatego, że ceny oferowane w ostatnim czasie przez wykonawców nie 

mieściły się w ustalonych limitach, poza postawionymi na terenie gminy 

witaczami. Wójt zaprosił do Urzędu celem przedstawienia dokładnych kwot. 
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Przewodnicząca Rady Gminy- Agnieszka Bębenek 

Zapytała czy są inne pytania. Wobec braku pytań radni przystąpili do głosowania. 

 

Radni Rady Gminy Dziadowa Kłoda nie wnieśli żadnych zastrzeżeń do 

projektu uchwały dlatego też w głosowaniu w obecności 14 Radnych: 8 

głosami „za”, 5 głosami „przeciw” oraz 1 głosem „wstrzymującymi się” 

przyjęto uchwałę III/8/18 w sprawie budżetu Gminy Dziadowa Kłoda na rok 

2019 Rady Gminy Dziadowa Kłoda. 

Uchwała w załączeniu. 

 

Ad. pkt 11. 

Przewodnicząca Rady Gminy- Agnieszka Bębenek 

Zapytała czy są pytania do projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2019-2024. Wobec braku pytań radni przystąpili do 

głosowania. 

 

Radni Rady Gminy Dziadowa Kłoda nie wnieśli żadnych zastrzeżeń do 

projektu uchwały dlatego też w głosowaniu w obecności 14 Radnych: 8 

głosami „za”, 2 głosami „przeciw” oraz 3 głosami „wstrzymującymi się” 

przyjęto uchwałę III/9/18 w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2019-2024. 

Uchwała w załączeniu. 

 

Ad. pkt 12. 

Przewodnicząca Rady Gminy- Agnieszka Bębenek 

Odczytała projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania  Problemów  Uzależnień  na  lata 2019-2020.  

 

Radni Rady Gminy Dziadowa Kłoda nie wnieśli żadnych zastrzeżeń do 

projektu uchwały dlatego też w głosowaniu w obecności 14 Radnych: 14 

głosami „za”, 0 głosami „przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” 

przyjęto uchwałę III/10/18 w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania  Problemów  Uzależnień  na  lata 2019-2020. 

Uchwała w załączeniu. 

 

Ad. pkt 13. 

Skarbnik Gminy- Ewa Lempert 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Dziadowa Kłoda 

na rok 2018. 
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Przewodnicząca Rady Gminy- Agnieszka Bębenek 

Odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Dziadowa Kłoda 

na rok 2018. 

 

Radni Rady Gminy Dziadowa Kłoda nie wnieśli żadnych zastrzeżeń do 

projektu uchwały dlatego też w głosowaniu w obecności 14 Radnych: 14 

głosami „za”, 0 głosami „przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” 

przyjęto uchwałę III/11/18 w sprawie zmiany budżetu Gminy Dziadowa 

Kłoda na rok 2018. 

Uchwała w załączeniu. 

 

Ad. pkt 14. 

Przewodnicząca Rady Gminy- Agnieszka Bębenek 

Odczytała projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójtowi Gminy 

Dziadowa Kłoda. 

Przypomniała, że wynagrodzenie Wójta pozostało w takiej kwocie, jak po obniżce 

w czerwcu. 

Radni Rady Gminy Dziadowa Kłoda nie wnieśli żadnych zastrzeżeń do 

projektu uchwały dlatego też w głosowaniu w obecności 14 Radnych: 9 

głosami „za”, 5 głosami „przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” 

przyjęto uchwałę III/12/18 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójtowi 

Gminy Dziadowa Kłoda. 

Uchwała w załączeniu. 

 

Ad. pkt 15. 

Przewodnicząca Rady Gminy- Agnieszka Bębenek 

W związku z faktem, że radny Sylwester Sędkowski nie został członkiem żadnej 

komisji stałej, Przewodnicząca zaproponowała poszerzenie składu Komisji 

Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Gminy Dziadowa Kłoda do siedmiu osób. Zapytała czy są inne propozycje. 

Propozycji nie wniesiono. 

 

Rada Gminy Dziadowa Kłoda w obecności 14 radnych: 13 głosami „za”, 0 

głosami „przeciw” oraz 1 głosem „wstrzymującym się” przegłosowała 

siedmioosobowy skład komisji. 
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Przewodnicząca Rady Gminy- Agnieszka Bębenek 

Przewodnicząca zaproponowała kandydaturę radnego Sylwestra Sędkowskiego 

oraz radnej Renaty Jabłońskiej. Radny Sędkowski oraz radna Jabłońska wyrazili 

zgodę. Wobec braku innych kandydatur Przewodnicząca odczytała projekt 

uchwały w sprawie poszerzenia składu Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Budżetu, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Gminy Dziadowa Kłoda. 

 

Radni Rady Gminy Dziadowa Kłoda nie wnieśli żadnych zastrzeżeń do 

projektu uchwały dlatego też w głosowaniu w obecności 14 Radnych: 10 

głosami „za”, 1 głosem „przeciw” oraz 3 głosami „wstrzymującymi się” 

przyjęto uchwałę III/13/18 w sprawie poszerzenia składu Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Budżetu, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Gminy 

Dziadowa Kłoda. 

Uchwała w załączeniu. 

 

Ad. pkt 16. 

Zastępca Wójta- Irena Małecka 

Wyjaśniła, że konieczne jest uchwalenie nowego statutu Gminnego Ośrodka 

Kultury w Dziadowej Kłodzie tak, by dostosować go do obowiązujących 

przepisów prawa. Poprzedni statut opracowano w 2004 roku. 

 

Radny Grzegorz Wójcik 

Zapytał dlaczego Gminnym Ośrodkiem Kultury kierował będzie dyrektor, a nie 

kierownik, jak było to wcześniej. Zwrócił uwagę, że siatka płac jest z pewnością 

inna. 

 

Zastępca Wójta- Irena Małecka 

Odpowiedziała, że musimy dostosować się do obowiązujących przepisów i 

powołać na to stanowisko dyrektora. 

 

Radny Grzegorz Wójcik 

Zapytał, czy stanowisko kierownika nie będzie wystarczające. 

 

Radna Monika Jaskuła 

Zapytała o jakich przepisach mowa. 

 

Zastępca Wójta- Irena Małecka 

Odpowiedziała, że nie ma tych przepisów przy sobie i że w projekcie uchwały 

wymienione są podstawy prawne. 
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Radny Mirosław Ostry 

Wyraził opinię, że na sesji powinien być obecny radca prawny, który wyjaśniłby 

wszelkie wątpliwości. 

 

 

Radny Antoni Mierzwa 

Wyjaśnił, że projekty uchwał są przygotowywane przez prawnika. 

 

Zastępca Wójta- Irena Małecka 

Odpowiedziała, że wysokość wynagrodzenia dyrektora zostanie ustalona między 

powołaną osobą na to stanowisko a Wójtem Gminy. 

 

Radny Grzegorz Wójcik 

Skomentował, że dyrektor będzie zarabiał prawdopodobnie co najmniej jeden 

tysiąc złotych więcej aniżeli kierownik. 

 

Zastępca Wójta- Irena Małecka 

Potwierdziła, że do tej pory był kierownik w ośrodku, teraz będzie dyrektor. 

 

Radny Grzegorz Wójcik 

Wyraził zdanie, że szukamy oszczędności, a tu ich nie widać. 

 

Zastępca Wójta- Irena Małecka 

Odpowiedziała, że oszczędności byłyby gdyby GOK został zlikwidowany albo 

został połączony z inną jednostką. Do tej pory stanowisko było kierownicze i takie 

nadal pozostanie, tylko będzie dyrektor, nie kierownik. 

 

Radny Grzegorz Wójcik 

Zapytał, czy można zagwarantować , że płaca na tym stanowisku nie wzrośnie. 

 

Zastępca Wójta- Irena Małecka 

Wysokość płac zostanie ustalona po wyłonieniu dyrektora. 

 

Radny Grzegorz Wójcik 

Zwrócił się z zapytaniem do Przewodniczącej czy można do czasu wyjaśnienia 

wątpliwości odroczyć głosowanie nad projektem uchwały w sprawie nadania 

Statutu Gminnemu Ośrodkowi Kultury w Dziadowej Kłodzie. Przewodnicząca 

wyraziła zgodę. 

 

Rada Gminy Dziadowa Kłoda w obecności 14 radnych: 6 głosami „za 

odroczeniem”, 8 głosami „przeciw odroczeniu” oraz 0 głosami 

„wstrzymującym się” nie odroczyła głosowania nad projektem uchwały w 

sprawie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Kultury w Dziadowej 

Kłodzie. 
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Propozycja została odrzucona. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy- Agnieszka Bębenek 

Odczytała projekt uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi 

Kultury w Dziadowej Kłodzie. 

 

 

Radni Rady Gminy Dziadowa Kłoda nie wnieśli żadnych zastrzeżeń do 

projektu uchwały dlatego też w głosowaniu w obecności 14 Radnych: 8 

głosami „za”, 6 głosami „przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” 

przyjęto uchwałę III/14/18 w sprawie nadania Statutu Gminnemu 

Ośrodkowi Kultury w Dziadowej Kłodzie. 

Uchwała w załączeniu. 

 

Ad. pkt 17. 

Zastępca Wójta- Irena Małecka 

Poinformowała, że w oparciu o art. 41a ust. 5 ustawy o samorządzie gminnym 

Rada Gminy powinna podjęć uchwałę w sprawie wykonania obywatelskiej 

inicjatywy uchwałodawczej. Pani Wójt przedstawiła projekt uchwały. Nie 

wniesiono uwag. 

 

Radni Rady Gminy Dziadowa Kłoda nie wnieśli żadnych zastrzeżeń do 

projektu uchwały dlatego też w głosowaniu w obecności 14 Radnych: 11 

głosami „za”, 0 głosami „przeciw” oraz 3 głosami „wstrzymującymi się” 

przyjęto uchwałę III/15/18 w sprawie w sprawie wykonania obywatelskiej 

inicjatywy uchwałodawczej. 
Uchwała w załączeniu. 

 

Ad. pkt 18 

Zdzisław Bałwas- Dyrektor Zespołu Szkół w Dziadowej Kłodzie 

Zaprosił radnych do budynku Zespołu Szkół w Dziadowej Kłodzie. Powiedział, 

że trzeba dostosować budynek do wymogów prawnych. W budżecie szkoły na ten 

cel nie przewidziano żadnych środków. Dyrektor zwrócił się do radnych, że 

zechciałby przedstawić im wizję połączenia budynków szkół, którą sami ocenią. 

Wyraził opinię, że wszystkim nam powinno zależeć na dobru i bezpieczeństwie 

dzieci. Pan Bałwas korzystając z okazji złożył życzenia noworoczne . 

 

Krzysztof Kazimierczak- były kierownik Gminnego Ośrodka Kultury w 

Dziadowej Kłodzie, mieszkaniec Gminy Dziadowa Kłoda 
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Powiedział, że chce odnieść się do zarzutów o zniszczonym sprzęcie w ośrodku 

kultury i do pracy ośrodka. Z wcześniejszych wypowiedzi zrozumiał, że dzieci 

nie miały możliwości korzystania z zajęć, bo ośrodek otwarty był w godzinach 8-

16. Powiedział, że w ciągu ostatnich czterech lat Wójt nie miał żadnych obiekcji 

co do pracy ośrodka, wręcz odwrotnie. Nawet na łamach prasy wypowiadał się, 

że nie miał problemów z ośrodkiem kultury. Pan Kazimierczak wyraził 

ubolewanie, że Wójt nie powiedział słowa na temat prywatnego czasu, jaki on i 

jego małżonka poświęcali, aby rozwój kultury na terenie gminy zmierzał w 

lepszym kierunku. Wyraził opinię, że bardzo łatwo prowadzić taką instytucję 

mając porządny budżet i powiedział, że cieszy się, że Wójt wreszcie zainteresował 

się tą kwestią i zwiększył budżet dla GOK. Ponadto powiedział, że ma nadzieję, 

że posadę obejmie dyrektor, który będzie wykonywał również te zadania, które 

on i jego małżonka wykonywali poza zakresem obowiązków. Pan Kazimierczak 

odniósł się do kwestii zniszczonego sprzętu. Przypomniał, że mowa o 

dziesięcioletnim sprzęcie, który do tej pory funkcjonował na miarę swoich 

możliwości. Zaznaczył, że nie miał możliwości remontowania sprzętu o czym 

wiedziała księgowa. Sprzęt w miarę możliwości naprawiany był ze środków 

pochodzących z darowizn. Pan Kazimierczak powiedział, że ze środków z 

darowizn zakupiono także nagłośnienie, które wójt obiecał pomóc sfinansować. 

Zwrócił się do radnych, że nieprawdą jest, aby Wójt zabiegał o to, by nadal został 

on kierownikiem GOK, nie podjął próby zatrzymania go na stanowisku 

kierownika choćby na miesiąc, dwa, do końca roku. Pan Kazimierczak 

powiedział, że chce zdementować plotki, że był proszony o pozostanie na 

stanowisku kierownika. 

Pan Kazimierczak ustosunkował się również do wypowiedzi Wójta dotyczącej 

tego, że Wójt nie chciał kogokolwiek zwalniać ze świadczenia pracy w ośrodku 

kultury. Odniósł się do ich rozmowy, przeprowadzonej przed wyborami, kiedy ze 

strony Wójta miało paść pytanie do kierownika GOK „co jeśli przegrasz?”. Były 

kierownik ośrodka uważa, że wójt zasugerował mu, że jeśli przegra wybory to 

będzie musiał się usunąć, co zrobił. Uszanował wynik wyborów. Przykro mu 

jednak, że po 22 latach praca na rzecz gminy, nie usłyszał podziękowań za pracę 

na rzecz mieszkańców gminy. Wyraził zdanie, że nawet jeśli współpraca wójta z 

nim nie układała się dobrze, to wypadałoby w imieniu mieszkańców, radnych, 

podziękować za współpracę. Pan Kazimierczak złożył gratulacje radnym, życzył 

sukcesów w pracy na rzecz gminy i rozwoju kultury. 

 

Wójt Gminy- Robert Fryt 

Odpowiedział Panu Kazimierczakowi, że nikt nie zarzucił mu, że to on zniszczył 

sprzęt będący w ośrodku kultury. Powiedział, że jest świadomy, że sprzęt się 

zużywa Po inwentaryzacji w GOK okazało się, że kilka komputerów nie działa, 

więc należy zakupić nowe. W urzędzie nigdy nie zgłoszono, że jest potrzeba 

naprawy, wymiany sprzętu komputerowego. Wójt powiedział, że nigdy nie 

mówił, że współpraca pomiędzy nim a kierownikiem GOK była zła oraz że nigdy 

nie obraził kierownika ośrodka. Wyraził zdanie, że nie będzie o nic go prosił, 
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odniósł się do wywiadów udzielonych przez kierownika GOK i ich treści. Nigdy 

w prasie nie powiedział, że zwolni kierownika ośrodka, to on sam mówił, że 

odejdzie, jeśli przegra wybory. Były kierownik przyszedł sam do urzędu, 

powiedział, że zgodnie z tym, co deklarował, odchodzi z GOK oraz że nie chce 

odpraw. Zależy mu wyłącznie by jak najszybciej odejść. Wójt wyraził opinie, że 

nie chciał niczego utrudniać byłemu kierownikowi . Pan Kazimierczak cieszył się 

pełnym zaufaniem u Wójta. Kierownik nie zgłaszał potrzeby naprawy sprzętu, 

prosił natomiast o sprzątaczkę i większy budżet na Święto Gminy. Wójt zwrócił 

się do Pana Kazimierczaka, że zależy mu na dobrych relacjach z nim. 

Skomentował, że gdyby chciał zwolnić kierownika ośrodka i zatrudnić kogoś 

nowego na to miejsce, gdyby miał takową osobę, zrobiłby to już w listopadzie. 

Wójt powiedział, że z perspektywy czasu ocenia, że pewne rzeczy w GOK można 

było zrobić inaczej i tego będzie wymagał od nowego dyrektora ośrodka. Zwrócił 

się do byłego kierownika, że przyszedł on honorowo do urzędu i poprosił o 

rozwiązanie umowy do 31 października. Wójt zapytał czy tak było. Pan 

Kazimierczak potwierdził. 

 

Krzysztof Kazimierczak- były kierownik Gminnego Ośrodka Kultury w 

Dziadowej Kłodzie, mieszkaniec Gminy Dziadowa Kłoda 

Odpowiedział Wójtowi, że o sprzęcie rozmawiał z nim i miał obiecaną pomoc w 

tej kwestii. 

 

Wójt Gminy- Robert Fryt 

Sprzęt został zakupiony do gimnazjum. W związku z tym, że gimnazja są 

wygaszane zostało wystosowane pismo do dyrektor Gimnazjum w Dziadowej 

Kłodzie z prośbą o przekazanie ww sprzętu na rzecz ośrodka kultury (przekazanie 

w czerwcu 2019). 

 

Krzysztof Kazimierczak- były kierownik Gminnego Ośrodka Kultury w 

Dziadowej Kłodzie, mieszkaniec Gminy Dziadowa Kłoda 

Sprzęt nie został przekazany w czasie, gdy pracowałem. 

 

Wójt Gminy- Robert Fryt 

Odpowiedział byłemu kierownikowi, że zawsze mógł skorzystać z nagłośnienia 

będącego w dyspozycji gimnazjum, z czego nigdy nie skorzystał. 

 

Krzysztof Kazimierczak- były kierownik Gminnego Ośrodka Kultury w 

Dziadowej Kłodzie, mieszkaniec Gminy Dziadowa Kłoda 

Twierdzi, że nigdy takiej propozycji nie otrzymał. I nie powiedział też nigdy, że 

wójt mu ubliżył. Powiedział tylko, że ludzie opowiadają takie historie. 
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Wójt Gminy- Robert Fryt 

Odpowiedział, że nie należy słuchać co opowiadają ludzie. Powiedział, że 

przypomina sobie, jak przed wyborami były kierownik deklarował czystą grę „fair 

play”.  

 

Krzysztof Kazimierczak- były kierownik Gminnego Ośrodka Kultury w 

Dziadowej Kłodzie, mieszkaniec Gminy Dziadowa Kłoda 

Odniósł się po raz kolejny do pytania Wójta skierowanego w jego stronę „co jeśli 

przegrasz?”. Powiedział, że dotrzymał dane mu słowo i się usunął. 

 

Artur Gibki, mieszkaniec Gminy Dziadowa Kłoda 

Zapytał o środki na sport. Wyraził opinię, że zbyt mało pieniędzy przeznaczanych 

jest na piłkę nożną. 

Zapytał dlaczego na boisku nie było możliwości włączenia oświetlenia dla 

śmigłowca LPR, gdy zaistniała taka potrzeba. 

 

Wójt Gminy- Robert Fryt 

Na sport Rada Gminy zdecydowała się przeznaczyć w 2019 roku 20 tys. zł. Z tego 

2 tys. zł trafi na nagrody dla szkolnego klubu sportowego. W tej chwili ogłoszony 

jest konkurs ofert na upowszechnianie kultury fizycznej. Wójt powiedział, że 

rozpoczynając pierwszą kadencję miał poczucie, że GKS jest jego największym 

sportowym celem. W tej chwili GKS dysponuje świetnie wyremontowaną szatnię 

o wartości ponad 230 tys. zł. Remont odbył się zgodnie z zaleceniami 

Dolnośląskiego Związku Piłki Nożnej. W miarę możliwości będą uzupełniane 

braki w wyposażeniu szatni.  

W kwestii lądowiska dla LPR, Pan Wróbel nie otrzymał kluczy do pomieszczenia, 

w którym jest włącznik oświetlenia boiska. Stad pojawił się ten problem. Klucze 

zostaną przekazane. 

Wójt powiedział, że sport i GKS są dobrem naszej gminy, dołoży wszelkich starań 

by wesprzeć zawodników. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Piotr Kamiński 

Przypomniał jak w ciągu ostatnich czterech lat rozwinęły się Ochotnicze Straże 

Pożarne. 

 

Artur Gibki, mieszkaniec Gminy Dziadowa Kłoda 

Odpowiedział, że uważa, że OSP Dziadowa Kłoda powinna być lepiej 

wyposażona. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Piotr Kamiński 

Powiedział, że dużą rolę odgrywa tutaj również chęć pracy społecznej samych 

strażaków ochotników. 
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Radna Monika Jaskuła 

Zapytała wójta czy zechciałby podjąć współpracę w celu modernizacji boiska w 

Gołębicach. 

 

Wójt Gminy- Robert Fryt 

Odpowiedział, że oczywiście oraz że chciałby, żeby radni uwierzyli, że on zrobi 

wszystko dla dobra tej gminy. 

 

Radny Grzegorz Wójcik 

Zwrócił się do Wójta, że nie robi on nic, by zjednoczyć radę. 

 

Wójt Gminy- Robert Fryt 

Zapytał radnego czego oczekuje. 

 

Radny Grzegorz Wójcik 

Oczekiwał zgodnej współpracy, szacunku, możliwości wyrażania swoich opinii. 

Powiedział, że radni z KWW Krzysztofa Kazimierczaka reprezentują niemal 

połowę mieszkańców. Wyraził zdanie, że wypadałoby, aby to ktoś od nich zajął 

stanowisko wiceprzewodniczącego. Powiedział, że wójta radni zajęli wszystkie 

stanowiska przewodniczących i wiceprzewodniczących komisji. Wyraził zdanie, 

że to nie służy współpracy. Według jego opinii sposób prowadzenia posiedzenia 

komisji budżetowej był naganny. Radny zaapelował by współpraca była 

ukierunkowana na dobro gminy. Powiedział, że przykładem braku współpracy 

było chociażby odrzucenie przez radę propozycji odroczenia głosowania nad 

uchwałą w sprawie statutu GOK. 

 

Radna Monika Jaskuła 

Powiedziała, że w trakcie wyboru Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej zaproponowana przez nią kandydatura Alicji Zając nie 

uzyskała poparcia. Radna powiedziała, ze zwróciła się do członków Komisji 

Rewizyjnej i powiedziała, że radni z KWW Krzysztofa Kazimierczaka nie chcą 

podziałów w Radzie Gminy, w odpowiedzi od radnej Renaty Jabłońskiej 

usłyszała, że i tak są podzieleni. 

Wyraziła zdanie, że nie mają możliwości wzięcia udziału w pracach rady i komisji 

tak, jakby tego chcieli oraz że podpisuje się pod tym, co wcześniej powiedział 

radny Grzegorz Wójcik. 

 

Wójt Gminy- Robert Fryt 

Zapytał od czego radni z KWW Krzysztofa Kazimierczaka rozpoczęli swoją 

pracę na rzecz gminy (mając na myśli pismo jakie zostało wystosowane do 

Wojewody Dolnośląskiego dot. zgodności z prawem wyboru Przewodniczącego 

Rady Gminy). Po uzyskaniu odpowiedzi od Wojewody, radny Grzegorz Wójcik 

drugi raz wystosował w tej samej sprawie pismo. Wójt powiedział, że jeszcze nie 

będąc zaprzysiężonymi radnymi już podpisywali oni pismo do Wojewody 
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kwestionując zgodność z prawem wybór Przewodniczącego Rady Gminy. 

Zaapelował do radnych, by rozpocząć wszystko jeszcze raz. 

 

Radny Grzegorz Wójcik 

Odniósł się do zgodności z prawem wyboru Przewodniczącej Rady Gminy na tą 

funkcję. Powiedział, że ich działania miały na celu rozpoczęcie negocjacji, by 

ktoś od nich objął funkcję Wiceprzewodniczącego Rady, ktoś inny kierował 

pracami w którejś komisji itp. 

 

Wójt Gminy- Robert Fryt 

Powiedział, że rozumie, jednak uważa, że wystosowane do Urzędu 

Wojewódzkiego pisma były niezasadne. 

 

Radny Grzegorz Wójcik 

Zarzucił Pani Irenie Małeckiej, że nieprawdą było, że Wójt wystąpił do 

Wojewody o opinie w sprawie przeprowadzenia głosowania na 

Przewodniczącego Rady Gminy. 

 

Wójt Gminy- Robert Fryt 

Sprostował, że nie wystąpił o takie pismo, aczkolwiek pismo od Wojewody w tej 

kwestii zostało radnym odczytane. 

 

Zastępca Wójta- Irena Małecka 

Powiedziała, że nie pamięta jakich słów użyła. 

 

Radny Grzegorz Wójcik 

Zarzucił również kłamstwo w kwestii opinii do projektów uchwał otrzymanych 

od nadzoru Urzędu Wojewódzkiego, a przedstawianych na sesjach przez Zastępcę 

Wójta. 

 

Zastępca Wójta- Irena Małecka 

Powiedziała radnemu, że mamy korespondencję mailową, do której będzie miał 

wgląd. 

 

Radny Grzegorz Wójcik 

Powiedział, że jest pewien o słuszności swojej sprawy w kwestii wyboru 

Przewodniczącego Rady Gminy. Nie zgadza się z orzeczeniem Wojewody i 

będzie dalej dociekał tego tematu. 

 

Radny Antoni Mierzwa 

Wyraził zdanie, że gdyby radny Grzegorz Wójcik powiedział to wszystko przed I 

sesją to wszystko potoczyłoby się może inaczej. 
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Przewodnicząca Rady Gminy- Agnieszka Bębenek 

Zwróciła się do radnego Grzegorza Wójcika, że nie było z ich strony propozycji 

rozmowy, ponadto nikt nie pojawił się na posiedzeniu roboczym przed II sesją 

Rady Gminy. 

 

Radny Grzegorz Wójcik 

Powiedział, że to jest rola Wójta i to on powinien zainicjować spotkanie. 

 

Radny Grzegorz Armuła 

Przypomniał pracę Rady Gminy sprzed lat, kiedy to sytuacja była odwrotna i 

radni, którzy teraz sprawują funkcje przewodniczących i wiceprzewodniczących 

wówczas nie mieli żadnych funkcji. 

 

Radny Grzegorz Wójcik 

Powiedział, że to nieprawda, że radni mieli wówczas kogoś od siebie 

sprawującego funkcję przewodniczącego komisji. 

 

Radny Grzegorz Armuła 

Odpowiedział, że być może. 

 

Radny Mirosław Ostry 

Powiedział, że przed wyborami ktoś napisał na niego donos do prokuratury 

odnośnie Sali Wiejskiej. Wyraził opinię, że było to bardzo przykre i zastanawia 

się, czy było to wynikiem kampanii wyborczej. Powiedział, że mają bardzo 

rzetelną księgowość i zapytał Wójta co o tym uważa. 

 

Wójt Gminy- Robert Fryt 

Powiedział, że już wcześniej składał wyjaśnienia miejscowemu policjantowi, że 

nigdy nie było żadnych problemów z rozliczeniami z Sołectwem Radzowice. 

Ponadto powiedział, że zna z autopsji uczucia związane z tłumaczeniem się przed 

służbami na przeróżne, anonimowe donosy. Wójt wyraził żal do policji, że 

poczyniła takie kroki w stosunku do sołtysa wsi Radzowice przed wyborami 

samorządowymi. 

 

Radny Mirosław Ostry 

Powiedział, że zabolało go, że autorem tego zarzutu była osoba z otoczenia Wójta. 

 

Wójt Gminy- Robert Fryt 

Powiedział, że on nie jest pomysłodawcą tego donosu. W swojej kampanii nikogo 

nie ubliżał, nie obrażał. 

Powiedział, że jest mu przykro, gdy po inwestycji  230 tys. zł w remont szatni, 

prezes GKS twierdzi, że zrobiłby to za 15 tys. zł. Wspomniał o pieniądzach jakie 

Starostwo zabrało nam, a które miały zostać przeznaczone na remont chodnika. 
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Radny Mirosław Ostry 

Powiedział, że wszędzie jest tradycja opłatkowa, a u nas ona zanika. 

 

Wójt Gminy- Robert Fryt 

Wyraził nadzieję, że rozpocznie się teraz wspólna praca na rzecz gminy. 

 

Radny Mirosław Ostry 

Powiedział, by najpierw rozmawiać, potem robić. 

 

Wójt Gminy- Robert Fryt 

Podziękował Radnej Monice Jaskule za chęć współpracy. 

 

Zdzisław Bałwas- Dyrektor Zespołu Szkół w Dziadowej Kłodzie 

Powiedział, że z wszystkich tu zgromadzonych ma prawdopodobnie największe 

doświadczenie w składaniu zeznań w prokuraturze i wie, jakie przeżycia się z tym 

wiążą. 

 

Wójt Gminy- Robert Fryt 

Powiedział, że jemu ponad wszystko zależało, zależy i będzie zależeć na dobru 

gminy. 

 

Ad. pkt 19. 

Agnieszka Bębenek- Przewodnicząca Rady Gminy 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca podziękowała 

wszystkim za udział zamykając tym samym obrady III Sesji Rady Gminy 

Dziadowa Kłoda. 

 

 Przewodnicząca Rady Gminy 

                                                                                mgr Agnieszka Bębenek 

 

W załączeniu protokoły z przeprowadzonych głosowań. 

Sesja trwała: 1 h 21 min 

Protokołowała: Marta Janic 

 


